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ОТНОСНО: Становище на Федерация „Български пациентски 

                        Форум“ по Законопроект за бюджета на Националната  

                        здравноосигурителна каса за 2019 г., № 802-01-45, внесен 

                       от Министерски съвет на 29.10.2018 г. 

 

 

       Уважаема г-жо Караянчева, 

       Уважаема г-жо Стоянова, 

       Уважаема д-р Дариткова, 

       Уважаеми Дами и Господа Народни представители, 

 

       Федерация „Български пациентски форум“ (ФБПФ) е 

неправителствена организация защитаваща правата на българския 

пациент и най-недолюбваната пациентска организация за политическия 

елит от самото си създаване.  

        Ние, като пациентска организация, изразявам следното становище 

по Проекта на Закон за бюджета на Националната здравноосигурителна 

каса за 2019 година, внесен от Министерския съвет: 

       В проектa, „УЖ“ се предвижда увеличение на разходите за 

здравноосигурителни плащания - в размер на 489 550 хиляди лева 

спрямо приетия бюджет за 2018 година. Тази сума почти цялата ще 

отиде за погасяване на стари задължения към Европейски здравни 

фондове и институции!  

       На фона на „некоректността“ на Министерския съвет на Република 

България, незаплащайки години наред 4% от здравни вноски за 

групите, за които е поела ангажимент (не смятаме да ги цитираме кои 

точно са те – всички сме наясно с това) и все по-големите доплащания 

от страна на българския пациент относно своето здраве и все по-

големите лиминитирания на лечение, на българските граждани през 

последните години, публикувани от Световната банка и Световната 

здравна организация - ние смятаме, че исканите промени в толкова 

много Закона са само и единствено РИСК ЗА ЗДРАВЕТО И 

ЖИВОТА НА БЪЛГАРСКИТЕ ПАЦИЕНТИ! 

        Последици за българските пациенти ще има от нововъведените 

административни забрани за сключване на договори с нови лечебни 

заведения и нови дейности в съществуващите такива ! 

       Закриването на Фонда за лечение на деца и Комисия за лечение в 

чужбина, чийто функции ще се поемат от НЗОК, но без обществен  

контрол - е меко казано АБДИКАЦИЯ от страна на държавните 

институции и ПРЕСТЪПЛЕНИЕ, към всички онези нуждаещи се 
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български граждани, чийто живот е в ръцете на 

НЕКОМПЕТЕНТНАТА  АДМИНИСТРАЦИЯТА, а не на 

професионалистите в дадените медицински области! 

       Като единствена пациентска организация участвала в кампании - 

относно трансплантациите в България, организирала кръгли маси и 

събития, за това да имат повече шанс всички нуждаещи се от 

животоспасяваща трансплантация - ЗАКРИВАНЕТО (или както и да 

бъде наименувано) на Изпълнителната Агенция по трансплантации е  

не само ТОТАЛЕН ОТКАЗ ОТ ХОРАТА В НУЖДА, но и 

ПРЕСТЪПЛЕНИЕ  към всички онези чакащи и надяващи се 

български граждани! Във всяка цивилизована Европейска държава 

ТРАНСПЛАНТАЦИЯТА е приоритет само и единственно на 

ДЪРЖАВАТА, а не на обществена институция като НЗОК (ако може 

да се каже, че е обществена). 

        „Обединяването“ на структури, като ИАТ и ИАМО е направо 

смехотворно, безумно и е доказателство за поредната политическа 

немощ на хора позволили се да пренебрегнат Европейския и Световен 

опит в името на нещо неястно! 

        Напълно необосновано е въвеждането на изискване за 

пререгистрация и прелицензиране на всички лечебни заведения в 

Република България. В мотивите на проекта никъде не виждаме кое 

налага това - което поставя съмнение за някакви скрити политически, 

икономически или други цели. Подобна промяна в Закона превръща 

Министерският съвет и Народното събрание в обслужващи 

институции, а не в изпълнителна и законодателна власт, което за нас е 

унищожаване на основните демократични и европейски принципи! 

       Не искаме да си представим как министрите са подкрепили проект, 

който ги задължава да дават съгласие (или отказ) за разкриване 

например на хемодиализни центрове, отделения по урология, детска 

ортопедия, или клиника по очни и кардиологични болести във всяка 

една болница на в България?! 

       Въвеждането на предварително изпълнение на административните 

актове на МЗ и НЗОК, независимо дали са за наложени санкции или 

отказано лицензиране е абсурдно. Според нас този подход на практика 

лишава физическите и юридическите лица от възможности за съдебна 

защита, а администрацията се „освобождава от съдебен контрол”?! 

       Като изключително обезпокоителни бихме определили също 

промените, съгласно, които при лечението на пациентите, освен 

постоянно действащи комисии в НЗОК, които извършват експертиза в 

случаите на необходимост от скъпоструващи лекарствени продукти, се 
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въвежда принцип за предписване на лекарствени продукти на база 

терапевтичен курс, съобразено с неговата разходна ефективност, за 

който смятаме, че ограничава правото на българските пациенти на 

европейско лечение, съответстващо на състоянието им и възпрепятства 

преценката на лекуващите ни лекари. Лекарите на практика ще бъдат 

принуждавани да предписват лечение, съобразно утвърдените от 

НСЦРЛП фармако-терапевтични ръководства, а не според добрата 

медицинска практика. Дефинирането на разходна ефективност на 

лекарствен продукт/терапевтичен курс няма как да бъде еднакво 

медицинско приложимо за всички пациенти, предвид спецификата на 

заболяването и особеностите в протичането им и действието на 

различните лекарствени продукти при всеки конкретен пациент. 

       Меко казано сме притеснени от дългият срок за включване на 

лекарствени продукти с ново международно непатентно наименование 

в ПЛС, както и възможността по предложение на МЗ и НЗОК да се 

извършва оценка на здравните технологии за вече включени в 

Позитивния лекарствен списък (ПЛС) продукти! Въвеждането и на 

правило, според което заплащането за нови лекарствени продукти, 

включени в ПЛС след 30 септември на текущата година се отлага за 

следващата година – също ще подложи българския пациент на забавяне 

на лечение, което вече съществува в европейската практика! 

       За съжаление през последните 3-4 години нито изпълнителната, 

нито законодателната власт желае да чуе истината за реалността на 

българския пациент, а се осланя на псевдо-пациентски организации 

защитаващи партийни, корпоративни и лични интереси, но не и 

интересите на обикновения български гражданин стигнал до здравната 

ни система. Смятаме да не се спираме индивидуално на всички искани 

промени в 16-те Закона, които измененията нямат никаква пряка връзка 

с бюджета на НЗОК за 2019 година и не са свързани с неговото 

изпълнение.  

        Като пациентска организация, защитаваща правата на българските 

пациенти, имаме сериозни основания, които сочат, че приемането на 

пакет закони по начина, по който се прави, нарушава основни 

Конституционни норми. В подкрепа на всичко написано до тук са 

мотивите в „Решение № 17 от 3 октомври 1995 г. по 

конституционно дело № 13 от 1995 г. Конституционният съд. В 

тях се сочи, че „Ежегодните бюджетни закони са закони във 

формален смисъл само защото под наименованието "закон" те са 

гласувани от Народното събрание. В основното, същинското си 

съдържание те не съдържат правни норми. В разходната си част 
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те съдържат разпоредби, с които се овластяват държавните 

органи да извършат необходимите им разходи на държавни 

парични средства до определен размер. Текстовете на ежегодните 

бюджетни закони са актове, с които се управляват средствата от 

общодържавния паричен фонд. Те са управленски 

(административни) актове, които, без да променят своята 

основна юридическа характеристика, се издават в присъщата на 

актовете на Народното събрание форма (закон) и по предвидената 

за законодателния орган процедура“. 

 

         Като пациентска организация, бихме искали Народното събрание 

на Република България да обсъди и дискутира предложения 

законопроект, в частта му относно бюджета на НЗОК за 2019 година и 

да разгледа всички останали предложения за промени в други закони 

отделно, съобразно предвидения в КОНСТИТУЦИЯТА  и законовия 

ред за това, след извършване на предварителните оценки и обществено 

обсъждане! 

         Федерация „Български пациентски форум“, като социално 

отговорна пациентска организация, не можем да приемем българските 

граждани да бъдат лишавани от конституционите им права, в името на 

някакви съмнителни поредни ЕКСПЕРИМЕНТИ! 

         Искаме да Ви уверим, че ще защитим гражданските си права с 

всички позволени от българското и европейско законодателство 

средства, защото смятаме, че ЗДРАВЕТО НА НАЦИЯТА ТРЯБВА 

ДА БЪДЕ НАД ВСЯКА ПОЛИТИЧЕСКА КЛИКА И 

ПОЛИТИЧЕСКА НЕМОЩ!  
 

 

 

С Уважение: 

 
Иван Димитров 

Председател на УС на ФБПФ 


